
 

1/2 

 

 Haderslev Kommune 

Sct. Severin Børnehuse 

Thrigesvej 51 

6100 Haderslev 

 

Direkte tlf. 743 45345 

henj@haderslev.dk 

 

 

 

17. januar 2023   

 

Referat fra forældrebestyrelsesmøde 
Onsdag, den 11. januar 2023 

 
 

Fraværende 

Anne Sophie Laurice Lei Baastrup og Kenneth Milde Nielsen 

Referent 

Ditte Andersen / Henrik E. Jensen 
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5. HØRING - Fælles mål for styrkelse af almenområdet 
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7. Pædagogiske principper (del 2) 
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Referat 

Ad. 1 

Åbningstiden på fredage er fra årsskiftet blevet reduceret med 0,5 time, hvilket i 3 af 4 afdelinger 

ikke har givet anledning til problemer. I Rosengården, var der fredag den 6. januar til gengæld rigtig 

mange børn der blev hentet lige inden lukketid, hvilket gjorde at der opstod flaskehalse både ude og 

inde. Helt konkret havde Rosengården 42 børn tilbage kl. 15, hvor der i de øvrige afdelinger var 

omkring 15 børn. Rosengården har lavet nogle tiltag, så mange samtidige afhentninger fremadrettet 

bedre skulle kunne håndteres, og herudover vil data for fremmøde og afhentningstidspunkter blive 

fulgt tæt for alle afdelinger. På næste bestyrelsesmøde vil der blive fulgt op på disse data. 

 

Da vi nu også skal affaldssortere i offentlige institutioner, skal vi have plads til flere containere/af-

faldsbeholdere. I Havanna og Sukkertoppen er vi derfor ved at få etableret ”ressource-stationer”. 

Pladserne er placeret med direkte adgang til fortov/vej, hvilket betyder at affaldsbiler ikke længere 

skal bakke ind på parkeringspladserne. Det er til gavn for sikkerheden på parkeringspladserne. 
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Ad. 2 

I Ejsbølhus har der i en periode (og er fortsat) været fokus på legepladsen og de læringsmiljøer der 

er, og dem der evt. kan faciliteres. Konkret er der fokus på de børn, der kan komme i en udsat 

position, men tiltagene er for alle. Nogle børn kan fint navigere og spotte muligheder i det store miljø 

på legepladsen, mens andre oplever det mere udfordrende. De kan ses cykle meget rundt, gynge, 

eller lave andet hvor de er alene, mens de forsøger at danne sig et overblik. Øvebanen har medført 

en struktur, hvor personalet igangsætter fælleslege, og er opsøgende i forhold til de børn, der ikke 

er i gang. Børnene er meget motiverede, og det opleves at der skabes nye muligheder for de børn, 

der har svært ved at være på legepladsen. Gennem legen får de interaktion med andre børn, hvilket 

kan understøtte, at de efter endt leg, deltager i nye lege. 

 

I Rosengårdens ene vuggestue undersøger de, hvorledes de kan lave mindre grupper i den store 

grupper. På den måde deler de det store læringsmiljø op i mindre. Det kan være 4 børn der sidder 

og laver bordaktiviteter, nogle der leger på gulvet mv. De indhenter løbende data på hvorledes de 

forskellige små læringsmiljøer er befordrende for det enkelte barn. 

Ad. 3 

Marlene, forældrerepræsentant fra Havanna, udtræder af en kommunal projektgruppe, der har til 

formål at udarbejde af en politik for samarbejdet mellem det politiske udvalg og forældre- / skole-

bestyrelser. 

Ad. 4 

Forældrebestyrelsen blev orienteret om status på byggeprojektet, der skal politisk behandles den 6. 

februar. 

Ad. 5 

Bestyrelsen drøftede det udsendte høringsmateriale, og på vegne af bestyrelsen, indsender Henrik 

høringssvar til forvaltningen. 

Ad. 6 

Afdelingerne i Sct. Severin børnehuse har indtil nu haft hver deres mad- og måltidspolitik – 4 poli-

tikker der dog på mange punkter ligner hinanden. Forældrebestyrelsen har et ønske om at få en 

fælles nedskrevet politik, og ud fra nedenstående punkter blev indholdet drøftet. 

• Morgenmad 

• Mælk 

• Madpakken 

• Drikkedunken 

• ”Regler” ved måltider 

• Fødselsdage 

• Særlige lejligheder 

 

Ud fra drøftelser og beslutninger, vil politikken nu blive udarbejdet, og på næste forældrebestyrel-

sesmøde vil den blive gennemgået og godkendt. 

Ad. 7 

Punktet udsættes til næste møde, hvor værdierne/principperne prioriteres. 

Ad. 8 

Intet til referat 


